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    خبر

   مصطفي شاه كرمي
در آستانه گراميداشت يوم الله 9 دي، كارگردان 
فيلم »قلاده ه�اي طلا« به اين موضوع اش�اره 
كرد ك�ه همزم�ان ب�ا س�اخت اين فيل�م در 
س�ال 91 ماجراي خانه نش�يني رئيس جمهور 
وقت اتف�اق مي افتد و او سكانس�ي را به فيلم 
اضافه مي كند ك�ه اگر ماجراي خانه نش�يني 
ادام�ه پي�دا ك�رد آن را در فيل�م بگنجان�د. 
يك س��كانس از فیلم قلاده هاي طلا چند سال 
پس از اك��ران اين فیل��م در س��ینما در فضاي 
مجازي منتش��ر ش��د كه در فیل��م اصلي ديده 
نش��ده بود؛ سكانس��ي كه به پاره كردن عكس 
محم��ود احمدي نژاد و میرحس��ین موس��وي 
اختصاص داشت. حالا و در آستانه يوم الله 9 دي 
ابوالقاسم طالبي در گفت و گو با »جوان« سخن 

تازه اي درباره آن سكانس به زبان آورده است. 
   گلايه كارگردان از صداوسيما 

ابوالقاسم طالبي، كارگردان فیلم »قلاده هاي طلا« 
كه يكي از مهم ترين آثار در ژانر سیاس��ي تاريخ 
سینماي ايران را ساخته است در اين گفت و گو 
به بخش های ناگفت��ه آن فیلم اش��اره و حذف 
بخش هايي از فیلم و پخش آن از ش��بكه هايي با 
گس��تره مخاطب كمتر را تلويحاً معلول نفوذ در 

صداوسیما اعلام كرد. 
طالبي نوشته بود: »رهبري معظم انقلاب يك 
بار به من فرمودند كه به رئیس جمهور توصیه 
كردم فیلم قلاده هاي طلا را ببیند. چندي پیش 
هم در سخنراني عمومي ضمن اظهار لطف به 
قدرت س��ینماي ايران فرمودن��د: من فیلمي 
را توصیه كردم آق��اي رئیس جمهور ببیند و... 
از دكتر علي عس��گري پرس��یدم چرا هر سال 
9 دي فیل��م »قلاده هاي طلا« دچار سانس��ور 
و عدم پخش مي ش��ود يا پس از فشار مردمي 
براي پخشش مي فرستید ش��بكه افق؟ گفتند 
من تا حالا در مورد اي��ن فیلم چنین تصمیمي 
نگرفته  ام... به نظر ش��ما اين نف��وذي پرقدرت 
كیست كه در تلويزيون هر سال سعي مي كند 

اين قطعه از تاريخ درست ديده نشود؟«
در گفت و ش��نود دوس��تانه اي كه»ج��وان« با 
ابوالقاسم طالبي داشت وي هر گونه اظهار نظر 
و پرداختن به ابعاد اظهاراتش در مورد مس��ئله 
مهم »نفوذي پر قدرت« تلويزي��ون را به آينده 
موكول كرد اما در عین حال پس از گذشت چند 
سال راز سكانسي از فیلم »قلاده هاي طلا« كه 

سال گذش��ته و بدون هیچ توضیحي و صرفاً با 
عنوان سكانس سانسور شده اين فیلم در فضاي 
مجازي منتشر شد را برملا كرد. در اين سكانس 
يك ب��رادر و خواهر ك��ه در جري��ان انتخابات 
رياس��ت جمهوري س��ال 88 ب��راي طرفداري 
از كانديداه��اي م��ورد نظرش��ان از هیچ كاري 
فروگذاري نكرده اند، پس از تأملي عاقلانه عكس 
نامزد مورد علاقه شان)میرحسین موسوي( را از 
روي ديوار برداشته و پاره مي كنند و با فوكوس 
دوربین روي عكس شهدا به مخاطب مي فهمانند 

كه چه چیزي براي آنها اهمیت دارد. 
همراستا با اين تصاوير كات هاي تصويري كوتاهي 
از خواهر جوان كه شاهد اقدام برادرش هست به 
تصوير كشیده مي شود و او هم به تأسي از برادرش 
عكس كانديداي مورد نظرش)احمدي نژاد( را كه 
در كنار عكس شهدا و امام)ره( و رهبري قرار داده، 
پاره مي كند و دوربین روي عكس امام خمیني)ره(، 
مقام معظم رهبري و شهدا فوكوس مي كند. اين 
بدان معني است كه رهبري و شهدا فصل الخطاب 
واقعي هستند. طالبي در رمزگشايي از اين سكانس 
مي گوي��د: آن ايام با روزهاي خانه نش��یني آقاي 
احمدي نژاد همزمان شده بود. واقعیت اين است 
كه من با خودم شرط كردم كه اگر رئیس جمهور 
به اين كارش )ادامه خانه نشیني و عدم تبعیت از 
رهبري( ادامه داد، س��كانس را در فیلم جانمايي 
كرده و پخش مي كنم اما اگر به اين كارش خاتمه 
داد، من هم آن را از فیلم حذف مي كنم. در نهايت و 
با خاتمه خانه نشیني احمدي نژاد من هم سر قولم 
ماندم و اين سكانس را كه سال گذشته و بعد از پنج 
سال در فضاي مجازي منتشر شد در مرحله تدوين 

از فیلم حذف كردم. 
عده اي در فضاي مجازي با ب��ه راه انداختن اين 
مطالبه كه»در شبكه اول سیما قلاده هاي طلا را 
پخش كنید« خواستار پخش فیلم از شبكه هاي 
اصلي تلويزيون ش��دند. يك��ي از فعالان فضاي 

مجازي در اين ارتباط مي نويس��د: »ابوالقاس��م 
طالبي به معني واقعي كلمه يك هنرمند توانمند 
انقلابي است. قلاده هاي طلا شاهكار اوست كه 
بارها ديده ام و از ديدنش سیر نشده ام. اين فیلم 
يك روايت واقعي از فتنه 88 است.« جبرائیلي 
در ادامه با بازنشر صحبت هاي ابوالقاسم طالبي 
نوشت: »اينكه در ايام 9 دي، اين روايت مؤثر از 
فتنه جاي خود را به گفت و گوهاي بي خاصیت و 
تشريفاتي در سیما بدهد، يعني كساني در صدا و 
سیما مي خواهند فتنه را تحريف كنند. آيا امسال 
جلوي اين تحريف گرفته خواهد شد؟ بايد پخش 
قلاده هاي طلا از شبكه اول سیما را ظرف دو روز 

آينده با تمام توان مطالبه كرد.« 
   واكنش سيما به »قلاده هاي طلا«

اين مطالبه در فضاي مجازي به س��رعت جواب 
مي دهد و ديروز اعلام ش��د كه اين فیلم 9 دي 
ماه ساعت 10 شب از ش��بكه اول سیما پخش 
خواهد شد اما گذش��ته از محق بودن ابوالقاسم 
طالبي و با توجه به دس��ت هاي خالي تلويزيون 
از تولیدات سینمايي قابل اعتنا در ژانر سیاسي 
در مورد فتنه سال 88 لازم است نگاهي كوتاه به 
اوضاع تولیدات سه بخش سینمايي، سريالي و 
مستند سازي سیاسي داشته باشیم.  ژانر سیاسي 
يكي از ژانرهاي پرطرفدار و متداول در كشورهاي 
صاحب سینماست اما س��ینماي ما در ابتداي 
ورودش به كشور هیچ گاه به اين ژانر به  عنوان يك 
گونه متداول نپرداخت، زي��را در دوران طاغوت 
اساساً فرصتي براي آزادانديشي سیاسي وجود 
نداشت. بعد از انقلاب نیز تصور بر اين بود كه اين 
ژانر در سینماي كش��ورمان در جايگاه مناسبي 
قرار مي گیرد اما با شروع جنگ تحمیلي هشت 
ساله علیه كشورمان، رس��ماً توجه فیلمسازان 
معطوف به دفاع مقدس ش��د، البته بايد توجه 
داشت كه در حوزه ژانر سیاس��ي آثار متعددي 
با رويكرد كمدي و طنز س��اخته شده است اما 
همچنان در سینماي سیاسي جدي فقر مفرطي 
در سینما و تلويزيون ما حاكم است كه نمايش 
چندين و چندباره فیلم��ي مثل قلاده هاي طلا 

بهترين شاهد مثال براي آن است. 
س��اخت فیل��م سیاس��ي نیازمن��د تخصص و 
تبح��ر ويژه اي اس��ت و فیلمس��از باي��د به يك 
»جريان شناس��ي كامل« از س��وژه دست پیدا 
كند در حالي كه اين میزان از تخصص به ندرت 
در میان جامعه س��ینمايي ايران ديده مي شود. 
ژانر سیاسي يكي از جريان س��از ترين گونه هاي 
تصوي��ري در هر جامع��ه اي اس��ت؛ گونه اي كه 
اگر به درستي هدايت ش��ود علاوه بر آنكه سبب 
تعمق مخاطب در حوادث پیرامونش مي ش��ود 
فضاي گفت وگوي مطلوب را در جامعه گسترش 
مي دهد و ماحصل اين فرايند ايجاد جامعه اي توأم 

با آگاهي، ايمان، امید و نشاط است. 
كاس��تي ها و كم كاري هاي صورت گرفته توس��ط 
مس��ئولان فرهنگي و فیلمسازان كش��ورمان كه 
با نادي��ده انگاري داش��ته هاي داس��تاني و روايي 
صددرصد واقعي بازه زماني 40 ساله پس از انقلاب 
در اس��تفاده و بهره برداري از اين درام هاي بالقوه 
ناب و مخاطب پسند، ضربه هاي سختي به سینما 
و تلويزيون وارد كرده كه شیوع آثار سبك و نازل به 

اصطلاح كمدي يكي از اين صدها آسیب است.

 رمزگشایی از سکانس 
حذف شده »قلاده هاي طلا«

ابوالقاسم طالبي در گفت وگو با »جوان« از سانسور فيلمی كه درباره فتنه 88 ساخته بود سخن گفت

ب�ازيگ�ر س�ينم�ا و تل�وي�زي�ون گف�ت: زم�ان�ي ك�ه 
س�رود »الله الله« را خ�وان�دم ب�ه دلي�ل حك�وم�ت 
نظ�ام�ي نم�ي توانس�تيم از اس�تودي�و خ�ارج ش�ويم. 
رضا رويگري بازيگر نقش كیان ايراني در سريال »مختارنامه« 
در دهه 60 جوان اول سینماي ايران بود؛ بازيگري را با يك تئاتر 
شروع كرد و بعد از چند تئاتر در سال 1352 با همكاري ساموئل 
خاچیكیان در س��ريال چنگك بازي كرد، بعد از انقلاب هم در 
سال 64 با سريال محله بهداشت دوباره به تلويزيون بازگشت. 

او در شرايطي كه هنوز انقلاب نشده بود و ساواك هم فعالیت 
مي كرد به درخواست عده اي آيه هاي قرآني را به صورت شعر 
خواند و آرام آرام كاس��ت ها را از داخل مساجد، منازل مردم و 
گلدسته هاي مسجد دانشگاه تهران پخش كردند. سرود معروف 
»ايران ايران« )الله الله( در اول انقلاب از ديگر آثار اين هنرمند 
است كه ماندگار ش��د. به بهانه تولد رضا رويگري گفت وگوي 

كوتاهي با او داشتیم كه در ادامه آن را مي خوانید.
 رويگري در پاس��خ به باش��گاه خبرنگاران درب��اره اولین كار 
بازيگري اش در تئاتر مي گويد: »اولین ها همیشه در خاطر انسان 
مي ماند. كاري را با نام »عبادتي بر مصیبت حسین بن منصور 
حلاج« به كارگرداني »خجسته كیا« بازي كردم كه به شدت 
دوستش داش��تم و ممنونم از خانم كیا كه به من اعتماد كرد و 
من را با اين دنیا آش��نا كرد. آثار بسیاري را در كارنامه كاري ام 
دارم اما سريال »مختارنامه« براي من شیريني خاصي دارد، آن 
هم به دلیل اينكه مردم آن را دوست دارند و هیچ چیز براي يك 
هنرمند باارزش تر از اين نیست كه اثرش را دوست داشته باشند. 

براي داوود میرباقري آرزوي سلامتي مي كنم و امیدوارم در تمام 
ثانیه هاي زندگي اش موفق و س��ربلند باشد و آثار درخشاني را 

براي كشورمان بسازد. 
اين هنرمند درباره سرود الله الله كه در جريان انقلاب اسلامي 
و پس از آن در ذهن ها ماندگار شد، مي گويد: »دقیقاً آن روز ها 
را به ياد دارم زماني كه س��رود »الله الله« را خواندم 33 سالم 
بود، آقاي خش��نود آهنگس��ازِ اين كار به خانه ما آمد و از من 
خواس��ت كه آن را بخوانم. آن روز ها به دلیل حكومت نظامي 
نمي توانستیم از استوديو خارج شويم، همان جا مي مانديم و 
ضبط مي كرديم، زماني ه��م كه كار به اتمام رس��ید آن را در 
مسجد ها و دانشگاه ها پخش مي كرديم. خاطرم هست وقتي 
اين سرود از گلدسته هاي دانشگاه پخش شد سكوت مطلقي 
آنجا را فرا گرفته بود. اين سرود را هر زمان كه مي شنوم حس 
و حال عجیبي پیدا مي كنم، حال و هواي آن روز ها به ش��دت 

برايم تداعي مي شود.

يك تهيه كننده دريافت هاي ميلياردي بازيگران سينما را تأييد كرد

دستمزد سالانه 900 كارگر براي 90 دقيقه بازی در فيلم
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از دس�ت دادن دوستان غربت 

است.

 حذف داور ضدخانواده
از جشنواره تجسمي فجر

   فرزين ماندگار
 يك عكاس كه رگه هاي ضدخانواده و موهن درباره زنان مسلمان در 
عكس هايش بارها حاشيه ساز شده بود، در اقدامي عجيب به عنوان 
داور يازدهمين جشنواره هنرهاي تجسمي فجر انتخاب شد. حال 
به نظر مي رسد برگزاركنندگان اين اشتباه خود را اصلاح كرده  اند و 
شخص ديگري به جاي وي براي داوري جشنواره انتخاب شده است. 
شادي قديريان كه با پروژه هاي عكاسي »قجر«، »مربع سفید«، »هیچ 
به هیچ« و »ش��اپرك خانم« در فضاي هنري شناخته شده است، از 
جمع داوران رشته عكاس��ي يازدهمین جشنواره هنرهاي تجسمي 
فجر خط خورد. انتخاب قديريان كه در آثارش بر عقايد فمینیستي 
از نوع افراطي آن تأكید دارد و به طور مشخص به زن مسلمان ايراني 
طعنه مي زند، براي داوري در جش��نواره اي كه مزين به نام »فجر« 
اس��ت- آن هم در آستانه 40 س��الگي انقلاب اس��لامي - به شدت 
سؤال برانگیز بود و مورد انتقاد هنرمندان انقلابي و دغدغه مند قرار 
گرفت، هر چند هادي مظفري رئیس شوراي سیاستگذاري جشنواره 

معتقد است: »خط كشي بین هنرمندان و اينكه هنر انقلاب داريم و 
هنر ضدانقلاب، كار درستي نیست.« اين سخنان مسئول برگزاري 
جشنواره تجس��مي فجر در حالي صورت گرفت كه اساساً فردي كه 
گرايش افراطي به نش��ان دادن تفكرات ضد خان��واده ايراني از خود 
نشان مي دهد نبايد از ابتدا براي جش��نواره اي كه عنوان فجر بر آن 
اطلاق مي شود انتخاب مي شد. پالودن جشنواره فجر از تفكراتي كه 
در ضديت كامل با رويكردهاي فطري انساني است كمترين انتظاري 

است كه از برگزاركنندگان اين رويداد مي رود. 
با اين حال به نظر مي رسد مس��ئولان برگزاركننده جشنواره اشتباه 
خود را پذيرفته اند و نس��بت به حذف اين داور از جشنواره تجسمي 
فجر اقدام كرده اند؛ اقدامي كه البته برخلاف رويه معمول جشنواره، 
از سوي ستاد اطلاع رساني آن رسانه اي نش��د و صرفاً به درج آن در 
صفحه اينستاگرام جشنواره بسنده شد! و البته دلیل اين بركناري، 
همزماني داوري آثار با حضور قديريان در اس��پانیا )به دعوت مركز 

نیماير آستورياس براي نمايش مجموعه آثار( عنوان شده است. 
با حذف قديريان از فهرست داوران بخش عكس كه دبیري آن بر عهده 
كیارنگ علايي است، »محمدرضا ش��ريف زاده« دكتراي تخصصي 
فلسفه هنر، دانشیار و عضو هیئت علمي دانشكده هنر تهران مركز 
به عنوان داور جايگزين معرفي شده است. اين اقدام برگزاركنندگان 
يازدهمین جشنواره هنرهاي تجس��مي فجر گرچه ديرهنگام و در 
سكوت خبري صورت گرفت، اما از آنجا كه در راستاي اصلاح است، 
اقدامي مثبت تلقي مي شود، هر چند بهتر بود مسئولان جشنواره از 
اعلام تصحیح اشتباه خود نمي هراسیدند و اين موضوع را مانند ديگر 

اخبار روزانه جشنواره، رسانه اي مي كردند.

    محمد صادقي
يك كارگر ايراني براي 30 روز كار در س�ال 97، حداقل 
يك ميليون و 111هزار تومان دستمزد مي گيرد. اين رقم 
اگر در 900 ضرب شود، حاصل آن عدد بزرگي مي شود؛ به 
اندازه دستمزدي كه اين روزها در سينماي ايران به بعضي 
از بازيگران پرداخت مي ش�ود. زمان متوسط فيلم هاي 
سينمايي 90 دقيقه است و يك بازيگر براي اينكه نامش 
به عنوان بازيگر اصلي اين فيلم درج شود براي هر دقيقه 
از حضورش دستمزد 10 ماه كار يك كارگر را طلب مي كند. 
يك تهیه كننده پركار س��ینما با تأيید پرداخت دس��تمزد 
میلیاردي به بازيگران در س��ینما، اين پرداخت را ناش��ي از 

شراكت بازيگران در فروش فیلم ها عنوان مي كند. 
 اين رقم درشت مي تواند تفاوت میان فقر و غنا را در سینماي 
ايران به تصوير بكشد و مي توان متوجه شد وقتي يك بازيگر 
س��ینما مي گويد ماهانه 10هزار دلار ب��راي خانواده اش در 

امريكا پول مي فرستد، از كجا اين پول را تأمین مي كند. 
دستمزدهاي بازيگران سینما، به طور متوسط 60 درصد كل 
هزينه ساخت فیلم را در ايران در بر مي گیرد؛ سینمايي كه 
بخش عمده اي از ورود سرمايه به آن از محل بودجه عمومي 
و حمايت ارگان ها و نهاد ها تأمین مي شود، به عبارت ديگر 
هر ايراني با پرداخت مالیات يا سهمي كه از فروش نفت دارد، 
در پرداخت دستمزدهاي میلیاردي به بازيگران سینما نقش 
دارد. حتي فیلم هاي كم هزينه آپارتماني كه با چند نماي 
محدود و اكثراً در فضاي بسته يك آپارتمان تولید مي شوند، 
در ش��رايط فعلي نزديك به 3 میلیارد تومان هزينه تولید 
دارند؛ هزينه اي كه بخش عمده آن صرف پرداخت دستمزد 
بازيگران مي شود. همین فیلم اگر بخواهد در فروش پیشه به 
سودآوري برسد بايد حداقل 10 میلیارد تومان فروش داشته 
باشد. اما آمار رسمي فروش سینما ها در ايران نشان مي دهد 
تعداد كمي از آثار اكران ش��ده توان عبور از مرز 10میلیارد 

تومان فروش را دارند. 
برخي از تهیه كنندگان سینما معتقدند دستمزدهاي بالاي 
بازيگران ناش��ي از ورود پول هاي مش��كوك به سینماست؛ 
پول هايي كه منشأ روشني ندارند و از سوي سرمايه گذاراني 
تازه از راه رسیده به پروژه هاي س��ینمايي تزريق مي شوند 
و پروژه هايي تولید ش��ده اند كه در عمل بازدهي اقتصادي 

نداشته اند. 
دس��تمزد بالاي بازيگران س��ینما فقط محدود به برخي از 
چهره هاي سینمايي مي ش��ود و بسیاري از بازيگران سینما 

حتي خواب چنین دستمزدهايي را هم نخواهند ديد. 

امیرحسین ش��ريفي تهیه كننده س��ینما مي گويد: »شايد 
خیلي ها باورشان نشود كه دستمزد بدنه سینما و تلويزيون 
ايران شايد به ماهانه 2 تا 3 میلیون هم نرسد و با اين ارقام بايد 

هم كرايه خانه دهند و هم خرج زندگي. آيا ممكن است؟«
شريفي درباره كمك به معیشت بدنه سینما مي گويد: »اگر 
صنوف يكپارچه و درست و حسابي داش��تیم كه بتواند در 
بحران ها هم كه ش��ده به ياري بدنه هنري كش��ور بشتابد 
يقیناً تحمل درد آسان تر مي شد اما جاي خالي اين صنوف 
هم بدجوري احس��اس مي ش��ود. صنف هنري داريم، مثلًا 
خانه سینما را داريم كه اتفاقاً حمايت هاي مالي خوبي هم از 
دولت مي گیرد اما مشكل آنجاست كه اين حمايت ها به بدنه 
صنف نمي رسد و اغلب میان حلقه اي معدود كه با ارتباطات 
در صنف س��ینما رخنه كرده اند، توزيع مي شود!« اگر بدنه 
سینما تا اين حد وضعیت بد اقتصادي فرو رفته است كه با 
كمك دولتي بايد امرار معاش كند، دستمزد هاي نجومي در 

سینما به چه كساني داده مي شود؟
 علي س��رتیپي تهیه كننده س��ینما با حضور در يك برنامه 
تلويزيوني، با تأيید دس��تمزدهاي میلی��اردي بازيگران در 
سینما، تصريح مي كند: چند سالي است بازيگران در فیلم ها 
شريك مي ش��وند و دريافتي آنها از اين طريق ممكن است 
به يك میلیارد هم برس��د. سرتیپي در پاس��خ به اين سؤال 
كه گران قیمت ترين بازيگر س��ینماي ايران كیست؟ پاسخ 
مي دهد: »برخي دوس��تان هس��تند، مثلًا رضا عطاران كه 
دوست داشتني ترين آدم جهان هم هست. آقاي گلزار هست 

و دوستان ديگري از جمله حمید فرخ نژاد.«
جالب اين اس��ت كه نام حمید فرخ نژاد ب��ه عنوان يكي از 
گران قیمت ترين بازيگران سینما پس از آن مطرح مي شود 
كه اين بازيگر مدتي قبل اظهارات جنجال برانگیزي درباره 
زندگي فرزندان��ش در امريكا و چگونگ��ي تأمین مالي آنها 

بیان كرده بود.

رضا رويگري: 

سرود »الله الله« را زمان حكومت نظامي خواندم محصول هيئت همتراز انقلاب اسلامي 
انسان مجاهد و انقلابي است

جانشين دبير جامعه ايماني مش�عر در دهمين همايش هيئت هاي محوري و 
برگزيده كشور گفت: هيئت تراز انقلاب اسلامي تربيت محور و انسان پرور است. 
به گزارش »جوان« رحیم آبفروش جانشین دبیر جامعه ايماني مشعر در دهمین 
همايش هیئت هاي محوري و برگزيده كش��ور كه با محوري��ت »هیئت و گفتمان  
انقلاب  اسلامي« برگزار شد، هیئت تراز انقلاب اسلامي را تربیت محور و انسان پرور 
دانست و گفت: انساني كه در چنین هیئتي زيست كند، انسان انقلابي است، چنین 
انس��اني صرفاً به دنبال به زبان آوردن واژه هاي انقلابي نیست، بلكه اين انسان مرد 
حضور در میدان مبارزه و جهاد اس��ت. جانش��ین دبیر جامعه ايماني مشعر افزود: 
با برگزاري دهمین دوره اين همايش درصدد اس��تفاده از ظرفیت  شخصیت هاي 
برجس��ته اين حوزه در راس��تاي تبیین موضوع هیئت و گفتمان  انقلاب  اسلامي 
هستیم. وي با اشاره به برخي از دستاوردهاي بزرگ انقلاب اسلامي گفت: ما نبايد 
جريان انقلاب اسلامي را جرياني اقتصادي، رفاهي و صنعتي بدانیم بلكه بايد بگويم 
اين پديده انقلابي فراتر از انقلاب فرهنگي و اجتماعي بود و دستاوردهاي بزرگ و 

چشمگیري را در افق ديد خود هدف قرار داده است. 
آبفروش با تأكید بر اينكه امام خمیني)ره( در انقلاب اسلامي مفهوم انسانیت را احیا 
كرد، افزود: انقلاب اسلامي انقلابي انساني بود و امام خمیني علاوه بر احیاي انسانیت 
در جهان، نظم دهكده جهاني غرب را برهم زد؛ نقشي كه انقلاب اسلامي در اين رستا 
ايفا كرد، اهداف اين انقلاب را از س��اير انقلاب هاي صورت گرفته در جهان متمايز 
كرده است. جانشین دبیر جامعه ايماني مشعر خاطرنشان كرد: امروز شاگردان امام 
خمیني)ره( كه تعدادي از آنها شهید شدند و تعدادي ديگر هنوز نفس شان براي اين 

مملكت مي زند، شخصیت هايي تأثیرگذار در جهان هستند.

ساخت فيلم سياس��ي نيازمند 
تخصص ويژه است و فيلمساز 
بايد به »جريان شناسي كامل« از 
سوژه دست پيدا كند در حالي كه 
اين ميزان از تخصص به ندرت 
در  سينمای ايران ديده مي شود

پخش »بدون توقف« با موضوع »فتنه 88« 
برنامه »بدون توقف« اين هفته با موضوع »فتنه 88« روي 

آنتن شبكه 3 سيما مي رود. 
»فتنه 88« با حضور محمدجواد لاريجاني در برنامه تلويزيوني »بدون 
توقف« بررسي مي شود. اين موضوع امروز س��اعت 19:20 در آنتن 
شبكه 3 ساعت به بحث گذاشته خواهد شد.  برنامه تركیبي- چالشي 
»بدون توقف« با تهیه كنندگي رضا غلامحس��ین نژاد، كارگرداني 
رحیم صادق پور و سردبیري ابراهیم جلالیان از امروز تا چهارشنبه 
بعد از خبر ساعت 19 از شبكه 3 سیما پخش مي شود. تاكنون بیش 

از 60 قسمت از اين برنامه روي آنتن رفته است. 
 ...........................................................................................................

مصطفي رحماندوست:
والدين بايد قصه گويي ياد بگيرند

مصطفي رحماندوست مي گويد: والدين بايد قصه گويي ياد 
بگيرند زيرا با استفاده از اين فن، خواندن شعر و قصه براي 
كودكان يا جمع خانواده راحت و تاثيرگذارتر خواهد ش�د. 
اين شاعر كودكان و نوجوانان شامگاه پنج شنبه )ششم دي ماه( 
در جش��ن امضاي كتاب نمايشگاه كتاب كاش��ان، با تأكید بر 
فراگیري فن داس��تان گويي، گفت: اگ��ر مي خواهیم فرزندان 
كتابخواني داشته باشیم بايد كتاب بخريم و براي آنها بخوانیم، 

چراكه ما انسان ها تمايل بیشتري براي شنیدن داريم. 
وي همچنین متذكر شد: طي تحقیقات صورت گرفته مشخص 
شده مطالعه روي جنین تاثیر دارد و اين موضوع اهمیت مطالعه 
و كتابخوان��ي را نش��ان مي دهد. رحماندوس��ت با بی��ان اينكه 
قصه خواني براي كودكان موجب مي شود تا آنها كتابخوان پرورش 
پیدا كنند، افزود: بیش از 80 درصد شخصیت كودكان، پیش از 
دبستان شكل مي گیرد و در صورتي كه با داستان گويي به مطالعه 
علاقه مند شوند در بزرگسالي كتاب خواندن آنها استمرار مي يابد. 
اين شاعر كودكان با بیان اينكه خانواده هاي ايراني برنامه ريزي 
مشخصي براي زندگي كودكان ندارند، بیان كرد: متأسفانه شیوه 
زندگي و رفتار ما در ايران مش��كل دارد؛ والدين بیشتر سرگرم 
تلويزيون و موبايل هس��تند، در حالي كه در كشورهاي خارجي 
براي تمام ساعت هاي زندگي كودكان مانند خوردن، خوابیدن، 

فیلم ديدن و مطالعه برنامه ريزي مي كنند. 
 ...........................................................................................................

معرفي دستاوردهاي 40 ساله انقلاب 
اسلامي در برنامه »نمودار«

برنام�ه اجتماعي »نم�ودار« با اج�راي مصطف�ي امامي از 
اول بهم�ن م�اه روي آنت�ن ش�بكه 4 س�يما م�ي رود. 
برنامه گفت وگومحور »نمودار« كه مصطفي امامي اجراي آن 
را به عهده خواهد داشت سه ش��ب در هفته با حضور مهمانان 
مختلف مهمان خانه هاي مردم مي شود. »نمودار« دستاوردهاي 
انقلاب اس��لامي در 40 سال گذش��ته را در حوزه هاي علمي، 
فناوري، پزش��كي و نظامي، صنعتي و... با حضور كارشناسان 
امر ب��ه تحلیل و بررس��ي خواهد گذاش��ت. نم��ودار، نمايش 
پیشرفت هاي ايران اسلامي در مدت 40 سال است كه با تحقیق 

و پژوهش تیمي به سردبیري زهرا رضانیا احصا شده است. 
تولید و پخش برنامه »نمودار« را گروه اجتماعي شبكه4 سیما 

برعهده خواهد داشت و به زودي روانه آنتن خواهد كرد. 
 ...........................................................................................................

معاون ميراث فرهنگي كشور خبر داد
 دستور توقف عمليات گودبرداري

در عرصه شوش 
معاون ميراث فرهنگي س�ازمان مي�راث فرهنگي، صنايع 
دستي و گردش�گري از دستور اس�تاندار خوزستان براي 
توقف عمليات گودبرداري در عرصه شوش تا بررسي نهايي 
اين موضوع از س�وي س�ازمان ميراث فرهنگ�ي خبر داد. 
محمد حسن طالبیان معاون میراث فرهنگي كشور با اظهار تأسف 
از اجراي عملیات گودبرداري در عرصه ش��وش گفت: »ش��وش 
منطقه اي باستاني است و هر گونه فعالیت در عرصه اين منطقه بايد 
تابع قوانین و مقررات مربوط به آثار ثبتي ملي و جهاني باشد.« او 
گفت: »ساعت 20:30 پنج شنبه عوامل شهرداري با ادوات سنگین 
راه سازي در محل ورودي شوش و در عرصه محوطه شوش اقدام به 
حفر كانالي به طول 300 متر و عرض يك متر و عمق حدوداً دو متر 
كردند كه بلافاصله تعدادي از همكاران ما در محل حضور يافتند و 
خواستار توقف اين گودبرداري شدند.« او افزود: »سرپرست اداره 
كل میراث فرهنگي، صنايع دستي و گردشگري خوزستان به همراه 
فرمانده يگان حفاظت میراث فرهنگي خوزستان، معاون میراث 
فرهنگي اين اس��تان و مدير پايگاه ثبت جهاني شوش، پنج شنبه 
ش��ب به محض اطلاع از فعالیت اين عملیات ب��ا حضور در محل 
اجراي پروژه خواستار توقف آن شدند و تا ساعت 3 بامداد جمعه در 
اين محل حضور داشتند.« طالبیان گفت: »در مراجعه همكاران 
ما به محل پروژه، متولیان و دست اندركاران احداث پروژه مدعي 
شدند اين پروژه بر اساس مصوبه شوراي تأمین استان خوزستان 
در حال انجام است در حالي كه اولاً هیچ گونه مصوبه اي به ما در 
سازمان میراث فرهنگي در اين باره ابلاغ نشده و ثانیاً شوراي تأمین 

معمولاً موضوعي را كه خلاف قانون باشد تصويب نمي كند.«

محمد صادقي     ديده بان


